



Studienævnet for Planlægning og Landinspektøruddannelsen Det Tekniske Fakultet for IT og Design

Referat af møde i studienævnet for planlægning og landinspektøruddannelsen onsdag d. 26. august 2020 kl. 12.30 til 15.30

**København: Lokale C1-2.1.025, ACM 15
Aalborg: Lokale 4.307, Rendsburggade 14**

Til stede: Brian Vad Mathiesen (BVM), Freja Katrine Køllund (FKK), Ida Agerbak Trandum (IAT), Lise Schrøder (LS), Dahlia Dahan (DD), Kristian Olesen (KO), Poul A. Østergaard (PAØ), Henrik Riisgaard (HR), Sara Diana Fayed (SDF), Michael Tophøj Sørensen (MTS), Caroline Borup Hansen (CBH), Allis Hansen (AH), Sille Duelund Johannsen (SDJ) (referent)

Afbud: Sanne Vammen Larsen (SVL), Terese Møller Thode (TMT), Piotr Michalak (PM), Jonas Højberg (JH), Martin Lehmann (ML), Lasse Hvid Jensen (LHJ)

Poul Østergaard var mødeleder og deltog i mødet fra Aalborg

1) Godkendelse af dagsorden

- a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden
- b) Behandling: Godkendelse
- c) Konklusion: Godkendt.

2) Drøftelse af valg af ny studienævnsformand

- a) Baggrund: Nuværende SN-formand Kristian Olesen ønsker at træde tilbage
- b) Behandling: Drøftelse af, hvem der kan tage over på formandsposten
- c) Konklusion:
Den bliver parkeret foreløbig.

3) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul og Allis)

- a) Baggrund: Opfølgning
- b) Behandling: Orientering
- c) Konklusion:

1) Info om GNSS forelæsninger på engelsk på LAND5, AAL, E20:

PAØ orienterede om, at det drejer sig om ca. 6 forelæsninger på engelsk. Og at det er helt OK ift. gældende regler.

2) Info vedr. bemanning på LAND5, KBH, E20:

Skrevet til sektionsleder om at tage hånd om situationen, der er positiv tilbagemelding, de er i gang.

3) Status på undervisning, E20, vedr. corona forholdsregler:

Klyngeudmelding - man kan have flere klynger i samme lokale, det har hjulpet på skemalægningen. Skemalægning er faldet på plads. Semesterkoordinatorerne skal også være bevidste om de studerendes personlige relationer ift. klynger og gruppeopdeling. Underviserne skal stå med 2 meters afstand til de



studerende. Campus skal inddeles i "hot-spots", hvor det anbefales at gå med mundbind. Det er underviserne og de studerendes ansvar at bordaftørre og aftørre håndtag af efter brug af lokale. Hvis en fra klyngen bliver syg med corona, så skal hele klyngen i karantæne, og de kan først komme tilbage når de alle er testet negative. Hvis én person er syg eller sløj, går kun denne person hjem og bliver testet, bliver hjemme indtil personen har fået negativt svar.

Der bliver implementeret armbånd med farver i klyngerne.

4) Alkoholpolitik for arrangementer for og med studerende i efterårssemesteret 2020:

Man må gerne lave sociale arrangementer uden alkohol. Politiken finder sted både på campus og i lejede lokaler, og hvis det er et officielt, fagligt arrangement udenbys.

5) Aftagerpanelmøder BEM kandidat og SusCi, E20:

SusCi – BVM overvejer at udsætte SusCi's aftagermøder, da der skal en eller to nye til i aftagerpanelet. BVM tjekker op på, om man kan udsætte det.

BEM - skal også have nye medlemmer i aftagerpanelet, der er ikke planlagt aftagermøde endnu. PAØ overvejer at kigge på det snart.

4) Nyt fra studerende

a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand) Behandling: Orientering

b) Behandling: Orientering

c) Konklusion:

Hele LAND, DD: Grupperum - LAND studerende har været utilfredse med, hvordan det er forgået, da de kun fik to dage til at rydde grupperummet. Fremover ønsker de at få info om nyt grupperum af vide i god tid, og de har endnu et ønske om, at det fremtidige grupperum bliver større end det gamle, da der ikke var plads til alle i det gamle LAND grupperum.

LAND4, DD: Semesterevalueringer - LAND4 mangler, og der er et stort ønske om, at de får lov til at semesterevaluere 4. semester. Der bliver på SN-mødet aftalt at LAND4 i samråd med "MTS" kan tage en semesterevaluering fredag d. 28. august.

BEM2, FKK: Digital eksamen - der var en fejl med oprettelse af en BEM2 eksamen, den var ikke oprettet. Det må selvfølgelig ikke ske fremover, og SDJ får Trine Hertz til at tage kontakt til studiesekretæren på BEM2.

5) Nyt fra uddannelserne (ca. 5 min. pr. studienævnsmedlem)

a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter

b) Behandling: Orientering

c) Konklusion:

HR: 20-22 studerende på EMSS1 fra ti forskellige lande.

MTS: Arbejder på at indfase næste step af studieordninger, tingene kører planmæssigt.

PAØ: Laveste optag på SEPM1, der er 15 studerende. Og pga. Corona har de besluttet at sejle i år i stedet for det sædvanlige "taste the world" arrangement, som de plejer at arrangere på de fire forskellige studieretninger.

BVM: Indtil videre 30 studerende på SusCi1. SusCi kører på andet år af den nye studieordning, så de sidste på den gamle studieordning er færdige om et år.

KO: 6 studerende på UPM1 i år.

6) Semesterbeskrivelser efteråret 2020 (Poul)

a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af efterårssemesteret

b) Behandling: Godkendelse



c) Bilag: LAND-GEOM/TECH1, LAND1, EMSS1, CISU1

d) Konklusion:

LAND-GEOM/TECH1: Ikke modtaget endnu. Vil blive administrativt godkendt snarest.

LAND1: Ikke modtaget endnu. Vil blive administrativt godkendt snarest.

EMSS1: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt.

CISU1: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt.

7) Proces vedr. PBL-workshops (Poul)

a) Baggrund: I forbindelse med den nye PBL aftale, som starter op E20, er forberedelse af udvikling af workshops til målrettet understøttelse af de progressive læringsmål på tværs af ENG og TECH efter 1. semester gået i gang. I den forbindelse har PBL-Akademiet for hver bacheloruddannelse brug for at vide hvilke PBL-kompetencer, som vi gerne vil have understøttet igennem PBL aftalen, og hvordan vi helst ser, at de 3 workshops fordeler sig på semestrene.

b) Behandling: Drøftelse

c) Bilag: Brev samt bilag omkring kontaktperson

d) Konklusion:

Det blev besluttet, at det er programkoordinatorerne for hhv. LAND bachelor (Michael Tophøj Sørensen) og BEM bachelor (Sanne Vammen Larsen), som går videre med arbejdet omkring PBL-workshops på vegne af studienævnet. AH melder tilbage til Jette Holgaard og beder hende om at indkalde MTS og SVL til møde.

8) Tekniske løsninger til livestreaming af undervisning pga. covid-19(Poul)

a) Baggrund: Info fra ITS

b) Behandling: Orientering

c) Bilag: 1 x vejledning til bestilling af Polycom Studio, 1 x dokument om tekniske løsninger

d) Konklusion:

Kort orientering om at vi har fået materiale om udstyr – men intet er bestilt. Hvis der bliver behov for det, kan vi vende tilbage til det.

9) Evt.

MTS: Vi har brug for god understøttelse af digital undervisning. Alle er enige, og MTS Undersøger, hvem der er den ”nye” ”Line Winterberg”.

FKK: Synes vi skal overveje alternativ fastholdelse af studerende i denne corona-periode.

Konklusionen: på dette er, at vi kan spørge de studerende, hvad de evt. mangler af socialt fælleskab.

Men at vi også skal huske på, at Danmark er et af de mere ”åbne lande” socialt i forhold til corona-situationen, så de nye studerende kan ofte mere her end de har været vant til fra deres eget hjemland, så måske er det sociale ikke det store problem. Men hvis man kunne lave nogle sikre sociale arrangementer, kan de studerende evt. søge midler hos Søsser.